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Nr. 2 - 2024 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Mandag 19.2.2024  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud:  

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: SH 

Andre deltagere:   

Sang: Inger-Margrethe 

Sang næste møde: Susanne De Groth 

  

Hvad handler punktet om, er der særlige 

ansvarlige, gæster og er det til orientering 

(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

 

Referat:  

  

10/24  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Ingen meddelelser 

b) Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SFO: 

- Vi er i gang med at se på, om SFO skal se 

anderledes ud, og der bliver i øjeblikket 

diskuteret pædagogik og omstrukturering. 

Klubben: 

- Besøgsdagene fra 3. kl. er godt i gang. Ca. 10 

børn kommer på skift i Klubben og er med en 

eftermiddag. 

Børnehaveklasserne: 

- Børnehaveklasserne skal den 19. marts på 

besøg hos vores venskabsinstitution i Slesvig - 

og de kommer her den 18. april. Det glæder vi 

os til. 

Mellemtrin: 

-    Næste skoleårs fagfordeling er ved at være på 

plads. Underviserne har været med til at 

komme med gode ideer/se muligheder.  

-    6a har i n/t arbejdet med skolens elforbrug. 

Eleverne har arbejdet med, hvor mange 

penge, der bruges på at have lys tændt på 

skolen. En gruppe elever har fremlagt 

resultatet til morgensang.  

-    Der er alternativ dag torsdag d. 22/2 - 

fastelavn. - Mellemtrinnet er gode til at dele 

materialer og gode ideer med hinanden.  
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-    Der er samarbejdsdag d. 5/3. Her overtager 

udskolingslærere og elever undervisningen på 

mellemtrinnet. Mellemtrinnet bruger 

formiddagen på at blive opdateret i forhold til 

brugen af nye digitale værkstøjer fra 

Skoletube. Derudover bruges tid på 

Meddelelsesbog, teamsamarbejde m.m. 

Indskoling: 

-    Er godt i gang med fagfordeling. 

-    Der er afholdt fastelavn inden vinterferien, 

både i almen og i special kl. Dagen gik godt.  

-    Vores 3. årgang er begyndt at møde de nye 

lærere, som de skal have på mellemtrinnet. 

Udskolingen 

-    Projektuge 9. årgang og 7. årgang er gået 

godt. 

-    Fagfordelingen er stort set færdig. 

-    Lastbil kommer i marts med et lille 

miniforskerværksted.  

Skoleleder: 

- I dag har vi afholdt et møde omkring 

Fladhøjområdet. Der er indgået aftaler om 

skilte. 

     Den sum penge, som Aktiv Aabenraa har 

tilbage, skal bl.a. bruges til indgangen ned til 

hallen.  

     Der kommer et fællesmøde.  

-    Møde med elevrådet vedrørende sko indendørs 

i udskolingen og mobiler.  

-    Vi er i gang med at finde ud af, om der er basis 

for et fælleselevråd på skolen. Elevrådet har 

været gode til at holde fast i deres ønsker. 

  

  

11/24  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter - Klubben skal i gang med at sy muleposer af 

materialer fra Arwos. 

-    Akustikmålinger i den røde fløj. I 0b var det 

fint og i den røde fløj var det knap så godt. Vi 

arbejder med lyddæmpende foranstaltninger. 

-    6. klasse har lavet et energiprojekt. 

-    Der er flere gode tiltag for eleverne på 

mellemtrinnet. 

-    Fagfordelingen fylder, og der er lidt snak om  

     den nye overenskomst. 

-    Lastbil naturprojekt plejer at være super godt. 

     I næste uge kommer der et kørende  

     laboratorie, hvor hver klasse har en dag, hvor 

     de skal arbejde med bakterie og kulturer. 

 

b) Forældrevalgte -    Lidt udfordring med nogle af klasserne, men 

der tages hånd om det. 

-    Positivt at vi holder fast i de alternative dage. 

-    Mikrobølgeovn og vand i kantinen er godt.  
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-    Dog er der udfordringer med kopnudler. Der 

bruges meget tid på at rydde op efter 

kopnudler, børnene kan ikke nå at spise 

kopnudlerne, inden frikvarterene er ovre, da 

vandet er for varmt.  

-    8. årgangs projektuge var positiv. 

-    Lan-party mega fedt. Det var en rigtig god 

dag/nat - og børnene håber, at de kan få lov til 

at gøre det igen. Trætte børn, godt arrangeret, 

og børnene nød det. 

5 forældre har stået for det. Stor tak dem 

-    I en indskolingsklasse har forældrene manglet 

en retningslinje for hvordan og hvilke tiltag, 

der skal ske i klassen. Men nu er der kommet 

et brev ud. Opfordring til at tage kontakt til 

indskolingsleder ved eventuelle spørgsmål. 

-    God start for de nye børn i 0 kl med alle de nye 

tiltag. 

-    Fin fastelavn. 

c) Formanden  

(O) 10 min  

  

  

12/24  

Ansøgninger om forkortet skoledag §16b: 

Indskoling og specialklasse samt 

§16d: 4.-9. årgang. 

Bilag sendes ud inden mødet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PR 

Vi søger om næsten det samme som sidste år. 

Børnehaveklasserne: §16B ansøgning om forkortet 

skoledag 5 lektioner om ugen. 

Indskoling og specialklasser indskoling: § 16B 

ansøgning om forkortet skoledag 2 lektioner om 

ugen (mandag og fredag)  

Vi ved godt, at SFO derved skal have længere tid 

åbent. Det er alligevel ressourceneutralt, fordi vi 

bruger andre timer til klasserne. 

Specialklasser mellemtrin/udskoling: §16B 

ansøgning om forkortet skoletid 5 lektioner om 

ugen. 

Mellemtrin og Udskoling almen: §16d ansøgning 

om forkortet skoletid 1 lektioner om uge. 

Vi forventer, at vi i maj kan søge om ekstra 

forkortet skoledag med 2 lektioner om uge i 

mellemtrin og udskoling. 

(B) 10 min  

  

13/24  

Planlægning af skolebestyrelsesvalget. 

 

Reglerne for valg til skolebestyrelserne i 

Aabenraa Kommune er beskrevet punkt 5 i 

bilag til styrelsesvedtægten for folkeskoler: 

https://aabenraa.dk/media/o1abncmb/bilag-

til-styrelsesvedtaegten-for-aabenraa-

kommunes-skolevaesen.pdf 

 

Jørgen stillede op for 4 år, har to år tilbage. 

Christian ønsker at fortsætte. 

Susanne stiller ikke op igen. 

Anders stiller ikke op igen. 

Annelene har to år tilbage. 

Randi naturlig afgang. 

Vivi har to år tilbage. 

Gennemgang af forslag til procedure PR. 

SB prøver at kontakte forældre og hverve dem til 

SB. 

https://aabenraa.dk/media/o1abncmb/bilag-til-styrelsesvedtaegten-for-aabenraa-kommunes-skolevaesen.pdf
https://aabenraa.dk/media/o1abncmb/bilag-til-styrelsesvedtaegten-for-aabenraa-kommunes-skolevaesen.pdf
https://aabenraa.dk/media/o1abncmb/bilag-til-styrelsesvedtaegten-for-aabenraa-kommunes-skolevaesen.pdf
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Valgt skolebestyrelse 

2022-2024.docx

Udkast til proces for 

skolebestyrelsesvalg 2024.docx
 

Jørgen og PR 

Valgbestyrelsen Jørgen, Pernille, Anne-Lene og 

Christian. Tovholder Jørgen. 

 

(D og B) 10 min  

  

  

14/24  

Trafikforhold: Er der mulighed for, at vi kan 

få mulighed for, at man kan færdes lovligt 

over Ringvejen ud fra brandvejen? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PR 

Skal vi ansøge om at få lov til at lave en udgang 

ved brandvejen? 

Trafikrevisor siger, at der er lavet de hvide prikker 

på cykel/gangsti foran skolen og børnehaven. Der 

kan laves bump eller rumlestriber. Men der vil med 

stor sandsynlighed ske flere ulykker, da 

trafikanterne bliver mere uopmærksomme. Vi må 

leve med cykelstien, som den er – og håbe, at 

både børn og voksne lærer at være 

opmærksomme på andre trafikanter. 

Ringvejen: Kunne man eventuelt forslå 

kommunen, at man kunne køre ud ved 

brandvejen- og at der var en trafikbegrænsning på 

50 km ved skolen. 

Spørgsmål til overgangen på Ringvejen ved Rise 

Kirke. 

Christian samler et skriv - og det kommer op på 

næste skolebestyrelsesmøde. 

(D) 10 min  

  

  

Pause med spisning  

10 min 

Tak for mad 

  

  

15/24  

Opsamling efter Udviklingssamtale med 

skolechef og skoledirektør. 

Skoleudviklingssamtal

e 2024.PPTX
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Det er lovpligtigt at afholde 

skoleudviklingssamtale. Deltagere var: Lederne, 

formand for skolebestyrelsen, TR for lærerne, 

skolechefen og skoledirektøren. 

Fremadrettet aftaler mellem forvaltningen 

og Hærvejsskolen: 

Styrkelse af almenområdet. Både trivsel og 

faglighed. 

Styrkelse af AKT 

Gode overgange 

Godt forældresamarbejde. 

 

Præsentationen ligger på skolens hjemmeside. 

 

Jørgen 

Vi talte om AULA og gensidige forventninger 

mellem skole og forældre samt om kommunikation 

mellem forældre/skole. Hvordan kommunikerer 

forældre via AULA? 
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Jørgen og PR 

Kommunikation kan drøftes yderligere på et 

skolebestyrelsesmøde. 

(O) 10 min  

  

  

16/24  

National undersøgelse af skoletilfredshed. 

Brugertilfredsunders

øgelse sammenlign 2020 og 2023.docx

Brugertilfredsunders

øgelse.pdf
 

 

 

 

 

 

PR 

PR.  

Brugertilfredshed. 

Vi ligger andensidst i forældretilfredshed i 

kommunen. 

Vi undrer os over det. Forældrene bliver udvalgt til 

at besvare. Der er en meget lille del, der er 

utilfredse. Resultatet er ikke så negativt. Vi er en 

af de skoler, der har flest tilfredse svar. 

Mere transparent kommunikation, vil kunne rykke 

undersøgelsen i en mere positiv retning. 

Vi skal huske på, at det er et øjebliksbillede. 

(D) 10 min  

  

  

17/24  

Politik for gensidige forventninger mellem 

skole og hjem.  

Politik for gensidige 

forventninger.docx
 

PR 

Gennemgang af politik for gensidig forventninger. 

Den har været drøftet i MED-udvalg, i 

skolebestyrelse tidligere og i alle afdelinger. 

Forslag at SB har fokus på gensidig respekt til 

kommende forældremøder i det nye skoleår. 

Tages med til skolestartsaften i juni. 

Sendes ud til forældre med nyhedsbrev i februar. 

(B) 10 min  

  

  

18/24  

Forældrearrangement i årets løb. 

Jørgen 

Det årlige arrangement bliver åbent hus den 21.3. 

 

(D og B) 10 min  

  

  

19/24  

Kontakt til trivselsråd ang. Blå mandag. 

 

Jørgen 

Trivselsrådet har holdt møde. Der tilbydes Blå 

mandag for alle. Et arrangement for hele 

årgangen. 

(D) 10 min  

  

  

20/24  

Udearealer – opsamling. 

 

 

 

 

 

Møde i støtteforeningen i dag. 

Mellemtrinnet/udskolingen får en håndboldbane 

med to nye mål og en mur til at kaste med bold op 

af. Desuden hygge-siddepladser imellem den 

grønne og den nye fløj. 
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PR 

24.5. forældrearbejdsdag. Der søges en masse 

fonde. Christian, Henrik, Erik og Pernille deltager. 

Vi har omkring 50.000 kr. i vores kasse lige nu – 

som bruges til de nye tiltag. 

(O) 10 min  

  

  

21/24  

Evt. 

 

 

 

 

 

 

 

Alle 

Anne-Lene har været til møde og fortæller om 

legalisering af cannabis. Der var ikke det helt store 

fremmøde. Kunne godt have tænkt sig, at der 

havde været nogle politikere. Der var mange 

fagpersoner. Det var et enormt spændende oplæg. 

Misbrugskonsulenterne kommer ud på skolerne. 

Retningslinjer er under udarbejdelse. 

Anders. Politikkerne og skolerne er ikke blevet 

inviteret til mødet. 

  

  

 Punkter til senere møder: 

 Trafik 

 Revidere ”Princip for tilsyn med eleverne” 

 Drøftelse af princip for klassedannelse. 

 Værdiregelsæt opdateret med ordensregler. 

 Maj-Juni: Drøftelse af, om afdelingslederne 

fortsat skal undlade at deltage i SB-møder. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Årshjul 

2023-2024.docx
 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


